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„Naamán, Arám királyának hadseregparancsnoka nagyra becsült ember volt ura előtt, és tekintélyes,
mert általa szabadította meg az ÚR Arámot. Ez a férfi erős vitéz volt, de bélpoklos lett.”

II. Királyok 5:1 

Kedves Gyerekek! Egy nagy hatalmú emberről olvashatunk itt, aki az akkori világ egyik legnagyobb
hadseregének a fővezére volt. Ez akkor az arámi (mai nevén szír) hadsereget jelentette. A király utáni
második emberről van szó, aki a sikeres katonai tevékenysége miatt lett főparancsnok. Később olvashatjuk,
hogy szinte tökéletes élete volt: szerető felesége van, vagyonos ember, hiszen nagy ajándékkal kelt útra,
amikor beteg lett. A beosztottjai is aggódnak érte, hiszen nemcsak erős férfi volt, gazdag és jó ember.
Ám itt következik a leírásban egy figyelemre méltó, döbbenetes „de” szócska, ami megváltoztatta az életét:
vitéz volt, de bélpoklos. Ennek a derék tábornoknak az élete megpecsételődött. Ez a betegség akkor, és még
nagyon sokáig gyógyíthatatlan volt. A bélpoklos azt jelenti: leprás. Ez a bakteriális eredetű betegség lassú
haldoklásra ítéli az embert. Lassan elhalnak a szövetek, ezek a területek érzéketlenné válnak, a sebek pedig
nem gyógyulnak be.
Ez a fővezér halálos ítéletét jelentette. Abban az időben először kiközösítették a beteget, aki először
valószínüleg megpróbálta titkolni a betegségét.
Naámán életében minden tökéletes volt, de volt egy fogyatkozása: halálos beteg volt. A lepra a Bibliában
mindig a bűnt jelképezi. Arról beszél, hogy lehet bármilyen jó az ember, lehet bármennyi jó cselekedete, a
bűn miatt halál várna rá.
Kedves Gyerekek! Nem ezt láthatjátok a világban? Az emberiség nem volt még ennyire „tökéletes”:
betegségeket gyógyítunk meg, kijutunk az űrbe, olyan technikai vívmányaink vannak, amik ezelőtt
sohasem. Óriási tudást halmoztunk fel, aminek ti is láthatjátok az iskolában az eredményét. Mégis ott van
Isten véleménye: az emberiség „leprás”, ott van a bűn mindannyiunk életében. Láthatjuk ennek az
eredményét mindenhol: háborúkat indítunk, családok mennek szét a bűn miatt, gyerekeket hagynak ott a
szüleik.
De nem kell olyan messzire mennünk. Ha a saját életünket nézzük, akkor is láthatjuk a „lepra”, a bűn
eredményét. Sokszor ok nélkül vagyunk szeretetlenek, indulatosak. Isten nélkül csak a bálványokat (ami
lehet bármi, ami fontosabb az Úrnál) gyűjtögetjük, imádjuk. Az Úr nélkül halálra vagyunk ítélve.
A Biblia több helyen beszél így a bűnről:
„Lásd, én bűnben születtem, anyám vétekben fogant engem.” Zsoltárok 51:7
„Azt a törvényt találom tehát magamban, hogy – miközben a jót akarom tenni – csak a rosszat tudom
cselekedni.” Róma 7:21
„Nincsen igaz ember egy sem, nincsen, aki értse, nincsen, aki keresse Istent. Mind elhajlottak, valamennyien
megromlottak, és nincsen, aki jót tegyen, nincs egyetlen egy sem.” Róma 3:10-12.
Kedves Gyerekek! Nemcsak Naámán életében, hanem a sajátunkban is láthatjuk a halálos betegség
következményét. Gyógyulásra van szükségünk. Naámán is felismerte ezt, és ma is ez minden embernek az
útja: fel kell ismernünk, hogy segítségre, gyógyulásra van szükségünk.
Az a csodálatos dolog, hogy Isten nem csak a diagnózist közli, hanem megoldást ad a betegségre: Jézus
Krisztus áldozata megoldás mindenkinek a betegségére!
Ézsaiás 53. részében Jézus Krisztusról szól a prófécia:
„Pedig a mi betegségeinket viselte, a mi fájdalmainkat hordozta. Mi meg azt gondoltuk, hogy Isten
csapása sújtotta és kínozta. Pedig a mi vétkeink miatt kapott sebeket, bűneink miatt törték össze. Ő
bűnhődött, hogy nekünk békességünk legyen, az ő sebei árán gyógyultunk meg. Mindnyájan
tévelyegtünk, mint a juhok, mindenki a maga útját járta. De az ÚR őt sújtotta mindnyájunk bűnéért.”

Ézsaiás 53:4-6.
Hálásak lehetünk azért, hogy ismerhetjük a Gyógyítót, aki megoldást adott a mi betegségeinkre! 
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